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 Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 

 
”Diabetekseen liittyvät jalkaongelmat ovat merkittävä kansanterveydellinen 
haitta ja sairaskulujen aiheuttaja. 
 
Diabeetikon jalkojen hoito on tärkeää, koska diabetes altistaa 
säärihaavoille ja hoitamattomana amputaatioille. Erityisesti diabeteksen 
aiheuttamien jalka-ongelmien varhaisella puuttumisella ja tehokkaalla 
hoitoketjulla voidaan estää diabeetikon jalan kudosvaurioita (haavat) ja 
siten myös amputaatioita. Diabetestä sairastavan jalkahaavanhoito tulee 
aloittaa mahdollimman pian, sillä haavan koko ja kesto ovat merkittäviä 
paranemisen ennustavia tekijöitä. Pienikin ihovaurio voi johtaa 
diabeettiseen jalkahaavaan. 
 
Raisiossa on vuosia ollut käytössä palvelusetelit jalkojen hoitoon (2-4 
vuodessa). Nyt tämä palvelu on Varhan alaista toimintaa. Raisio ei ole 
saanut lupauksesta huolimatta ainuttakaan diabeetikon palveluseteliä, 
tämä saattaa tulla erittäin kalliiksi, koska säärihaavat ovat erittäin kalliita 
hoitoja. Puhumattakaan amputaatiosta, joka on myös valtava inhimillinen 
tragedia. Lähialueella Akselissa setelit ovat käytössä. 
 
Ehdotamme, että Raisio ottaa välittömästi palvelusetelit käyttöön, ja 
perimme maksut myöhemmin Varhalta 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 


